
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

zápis z jednání ze dne 14. 4. 2022 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13:00 

hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 

Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 

 

Přítomní členové Výboru: 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Mgr. Jiří Koubek 

Bc. Michaela Krausová 

Ing. Ivan Pilný 

RNDr. Marcela Plesníková 

Mgr. Jan Čižinský (příchod 13:56) 

PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

 

Omluveni: 

Ing. Pavel Hájek 

Mgr. Jakub Stárek 

Mgr. Karel Hanzlík 

Mgr. Jiří Růžička 

 

Hosté: 

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 

podpory podnikání 

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

Ing. Jiří Tencar, Ph.D., generální ředitel projektové a konzultační kanceláře ECOTEN 

Mgr. Josef Ležal, ředitel Střední školy - Centra odborné přípravy technickohospodářské 

Mgr. Pavel Dvořák, odbor školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

 

Tajemník: 

Mgr. Pavel Dvořák - zástup 

 

 

Program: 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 9. - 13. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-10172 (změna ZL 

ZUŠ Olešská); Z-10204 (prodloužení lhůty k navrácení návratných finančních 

výpomocí); Z-10205 (změna ZL ZŠ a SŠ Karla Herforta); Z-10207 (změna ZL ZŠ a MŠ 

při FTN); R – 43246 (dotace MČ na kurzy výuky ČJ pro žáky s OMJ) 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

5. Informace - Obnova budovy Střední školy - Centra odborné přípravy 

technickohospodářské Praha 9 - pilotní projekt chytré budovy - Ing. Jiří Tencar, Ph.D., 

generální ředitel projektové a konzultační kanceláře ECOTEN; Ing. Vladimír Bartoš, 

jednatel firmy 



6. Informace – Tisk R-43862 - Problematika migrace Ukrajinců a dopady na oblast 

školství na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová 

7. Různé 

8. Diskuze a závěr 

 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

 

Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13:12 

hodin. 

Přítomno bylo 6 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 

 

Do návrhu programu Výboru nebyly dozařazeny žádné nové body. Hlasování o programu 

Výboru proběhlo podle jeho návrhu, který byl zaslán v pozvánce členům Výboru. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

6 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen: Mgr. Jiří Koubek 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

6 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání. 

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

6 – 0 – 0 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 

 

 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 9. - 13. jednání 

 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA otevřela rozpravu k předložené souhrnné 

informaci o materiálech projednávaných na 9. - 13. jednání Rady HMP. 

Do rozpravy k tisku R-43317 - k návrhu na uzavření Memorand o spolupráci mezi hl. m. Prahou 

a městskými částmi hl. m. Prahy při zajištění infrastrukturních potřeb a kapacit v oblasti 

základního vzdělávání se přihlásil Ing. Ivan Pilný, který položil dva dotazy k tomuto materiálu, 

kdy požadoval vysvětlení, proč bylo navrženo uzavření Memorand pouze s některými 

městskými částmi a jakým způsobem budou řešeny další městské části, které dosud žádné 

obdobné Memorandum s hl. m. Prahou nemají uzavřené. Vysvětlení a doplňující informace 

poskytl PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, 

vědy a podpory podnikání, který byl předkladatelem tisku R-43317 – kdy v rámci činnosti 

Komise Rady hl. m. Prahy pro školskou infrastrukturu budou projednávány žádosti městských 

částí, které mají objektivní potřebu pro zajištění školské infrastruktury. V rámci tohoto 

volebního období by mělo být Radě hl. m. Prahy předložen zatím blíže nespecifikovaný počet 



návrhů na uzavření Memoranda o spolupráci. Jako příklad byla uvedena Městská část Praha 13, 

která již předložila veškeré podklady, jimiž doložila potřebnost zajištění nových kapacit pro 

základní vzdělávání. Zároveň radní vysvětlil, s jakým cílem jsou Memoranda uzavírána – tj. 

maximální možná garance hl. m. Prahy podpořit rozvoj potřebných školských kapacit 

v jednotlivých městských částech – a dále byly vysvětleny principy prvotního výběru 

městských částí, které obsahoval tisk R-43317. Do rozpravy se nikdo další nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 9. - 13. jednání RHMP 

na vědomí. 

 

 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-10172 (změna ZL ZUŠ 

Olešská); Z-10204 (prodloužení lhůty k navrácení návratných finančních výpomocí); Z-

10205 (změna ZL ZŠ a SŠ Karla Herforta); Z-10207 (změna ZL ZŠ a MŠ při FTN); R – 

43246 (dotace MČ na kurzy výuky ČJ pro žáky s OMJ) 

 

Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Pouze bylo konstatováno Mgr. Lenkou 

Němcovou, ředitelkou odboru školství, mládeže a sportu, že tisk R-43246 obsahující návrh 

rozpočtového opatření na dotace pro městské části na podporu výuky českého jazyka pro žáky 

s odlišným mateřským jazykem (OMJ) nesouvisí s migrací cizinců, kteří přicházejí do České 

republiky z důvodu válečného konfliktu na Ukrajině. Materiál pokrývá podporu realizace kurzů 

ČJ pro žáky s OMJ, které hl. m. Praha financuje ze svého rozpočtu již několik let. Předsedkyně 

navrhla usnesení. 

 

Usnesení: 

Výbor souhlasí s předloženými tisky a navrhuje ZHMP je projednat a schválit v předloženém 

znění. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

6 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková přečetla jednotlivé návrhy na obsazení školských 

rad členy za zřizovatele a otevřela rozpravu k předloženému návrhu na obsazení ŠR. Jasně a 

zřetelně byly představeny návrhy všech členů školských rad, kteří mají dále zájem pokračovat 

jako členové školských rad za zřizovatele, kam byli schváleni v předchozím období. Zároveň 

byli představeni kandidáti na nové členy školských rad pro ty školské rady, kde nebyl zájem 

(současných členů ŠR) o pokračování ve funkci člena školské rady za zřizovatele nebo bylo 

místo uvolněno z jiných důvodů (dřívější rezignací). 

Nad diskutovaným návrhem obsazení ŠR za zřizovatele panovala mezi přítomnými členy 

Výboru shoda. Předsedkyně výboru Ing. Mariana Čapková navrhla usnesení. 

 

Usnesení: 

Výbor souhlasí s předloženými návrhy na obsazení míst zástupců zřizovatele ve školských 

radách dle upraveného seznamu. 

 



Hlasování: pro – proti – zdržel se 

7 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

5. Informace - Obnova budovy Střední školy - Centra odborné přípravy 

technickohospodářské Praha 9 – pilotní projekt chytré budovy - Ing. Jiří Tencar, Ph.D., 

generální ředitel projektové a konzultační kanceláře ECOTEN; Ing. Vladimír Bartoš, 

jednatel firmy 

 

Předsedkyně Výboru předala slovo hostům, kteří byli pozváni k prezentaci obnovy budovy 

Střední školy – Centra odborné přípravy technickohospodářské Praha 9. 

Mgr. Josef Ležal, ředitel Střední školy - Centra odborné přípravy technickohospodářské 

v krátkosti představil projekt tzv. IQ budovy, který je financován a realizován jako individuální 

projekt Operačního programu Praha – pól růstu ČR. 

Ing. Jiří Tencar, Ph.D., generální ředitel projektové a konzultační kanceláře ECOTEN přestavil 

technické řešení IQ budovy a zároveň upřesnil výhody projektu, které povedou k významné 

úspoře energií. Představil, jakým způsobem bude fungovat spotřeba energií s důrazem na to, že 

projekt má za cíl minimalizovat tzv. uhlíkovou stopu. 

V rámci rozpravy k tomuto bodu se nejprve přihlásila předsedkyně Výboru, která vznesla dotaz 

vztahující se k problematice elektrické energie a závislosti IQ budovy na této energii. Na tento 

dotaz odpověděl Ing. Jiří Tencar, který vysvětlil principy fungování IQ budovy z pohledu 

spotřeby a vlastní výroby elektrické energie za pomoci solárních panelů a akumulace el. 

energie. 

Další se do rozpravy přihlásil člen Výboru Ing. Ivan Pilný, který požadoval dovysvětlit úlohu 

spolupráce Pražské energetiky a.s. (PRE) na zapojení solární elektrárny, která bude instalována 

na IQ budově, do sítě. K tomu Ing. Jiří Tencar dodal, že zatím byla vedena pouze rámcová 

jednání a že další jednání budou s PRE vedena v nejbližší době, ze kterých vyplyne jasné 

postavení všech aktérů. 

V rozpravě další slovo bylo uděleno člence Výboru Bc. Michaele Krausové, která poděkovala 

přítomnému řediteli školy Mgr. Josefu Ležalovi za realizaci projektu, iniciativu a snahu 

decentralizovat sítě a snížit závislost na dodávaných energiích. 

Jako poslední do rozpravy se přihlásil člen Výboru Ing. Ivan Pilný, který požadoval informaci 

o ceně projektu. Na tuto otázku odpověděl ředitel školy Mgr. Josef Ležal, který připomněl, že 

se jedná o schválený projekt OP PPR, který byl rozpočtován na přibližně 250 mil. Kč bez DPH, 

přičemž 190 mil. Kč jsou uznatelné výdaje v rámci realizace projektu z OP PPR. Rozdíl mezi 

částkami představuje povinná spoluúčast realizátora projektu a také výdaje, které nemohly být 

zařazeny do podpory v rámci OP PPR. 

V závěru tohoto bodu byla Mgr. Lenkou Němcovou, ředitelkou odboru školství, mládeže a 

sportu přednesena poznámka, že takto náročný a nákladný projekt je realizován přímo školou, 

což zaslouží obrovské uznání. 

 

Výbor vzal předloženou informaci na vědomí. 

 

 

6. Informace – Tisk R-43862 - Problematika migrace Ukrajinců a dopady na oblast školství 

na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová 

 

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu, představila stručnou a 

souhrnnou informaci, která byla předložena Radě hl. m. Prahy jako tisk R-43862 na její jednání 



dne 11. 4. 2022. Informace shrnuje provedené kroky odboru školství, mládeže a sportu MHMP 

pro zvládání migrační vlny uprchlíků z Ukrajiny z důvodu válečného konfliktu v oblasti 

vzdělávání a volného času. Zároveň informace obsahuje statistické údaje k datu 4. 4. 2022 o 

počtech uprchlíků, kteří jsou (byli) registrováni s místem pobytu v příslušné městské části – 

k tomu jsou vypracovány orientační modely zatížení současné školské sítě v závislosti na počtu 

uprchlíků na určitém území. Po představení celé informace byla předsedkyní Výboru otevřena 

rozprava k tomuto bodu. 

Do rozpravy se přihlásil člen Výboru Ing. Ivan Pilný, který konstatoval, že je nutné, aby pro 

bezproblémovou integraci uprchlíků do společnosti fungoval tzv. trojúhelník: ubytování – práce 

– školství. Podle názoru pana Pilného je zajištění fungování onoho trojúhelníku úkolem 

centrální vlády. Dále zmínil, že je nutné citlivě přistupovat k zatížení vzdělávací sítě na území 

Prahy, neboť školy byly výrazně zasaženy opatřeními, které měly zmírňovat pandemii 

onemocnění COVID-19. Nápor na školy v podobě integrace uprchlíků by pak nemusel být 

zvládnutelný a systém by přestal fungovat. 

Další se do rozpravy k problematice uprchlíků a jejich vzdělávání přihlásil PhDr. Mgr. Vít 

Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a podpory podnikání, 

který zmínil problematiku přijímání žáků ke střednímu vzdělávání – zejména bylo zmíněno 

specifikum ověřování znalosti českého jazyka uchazeče-cizince, který má zájem studovat 

českou střední školu. Radní má zájem na zmírnění podmínek ověřování znalosti českého jazyka 

u uchazečů-uprchlíků z Ukrajiny, neboť lze předpokládat, že intenzivními kurzy češtiny do 

zahájení školního roku, mohou uchazeči obstojně se vzdělávat v ČJ. Cílem je nevynechat 

významný počet žáků ve věku, kdy mohou docházet do střední školy, ze vzdělávacího systému. 

Podobný pohled na situaci má i předsedkyně Výboru, která se následně přihlásila do rozpravy. 

Dále do rozpravy se přihlásil člen Výboru Ing. Ivan Pilný, který apeloval na to, že ověřování 

znalosti českého jazyka a schopnosti vzdělávat se v něm v případě uchazečů-cizinců by mělo 

vždy zůstat v pravomoci ředitele školy, který má k tomu zákonné zmocnění. Pouze ředitel 

konkrétní školy dokáže vyhodnotit individuální situaci každého uchazeče. 

Na závěr rozpravy se přihlásil člen Výboru Mgr. Jan Čižinský, který dodal k výše uvedené 

problematice přijímání žáků do střední školy, že jedinou cestou je realizovat přijímací zkoušky 

stejné pro všechny. 

Do rozpravy se nikdo další nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou informaci na vědomí. 

 

 

7. Různé 

 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela členům Výboru možnost přednést 

případná další témata v bodě různé.  

O slovo se do rozpravy přihlásila členka Výboru RNDr. Marcela Plesníková, která zmínila 

velmi dobrou spolupráci městských částí HMP s odborem školství, mládeže a sportu MHMP, 

který podle jejího názoru vychází v maximální možné míře vstříc městským částem a pomáhá 

jim řešit (kromě jiného) krizovou situaci s migrační vlnou vyvolanou válečným konfliktem na 

Ukrajině. Vedle toho zmínila, že by bylo vhodné odbor školství, mládeže a sportu MHMP 

mimořádně ohodnotit. Členové Výboru se v závěrečné diskusi jednomyslně neformálně shodli 

na tom, že spolupráce magistrátního odboru školství, mládeže a sportu s městskými částmi a 

školami je na nadstandardní úrovni. 

 

 



8. Diskuze a závěr 

Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 

ukončila jednání ve 14:50 hod. 

 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu  

 

 

 

 

Zapsal: Mgr. Pavel Dvořák, SML MHMP 


